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PROTOKÓŁ NR 2/2013 

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska                   

i Ładu Publicznego w dniu 05.02.2013 r.  

 

Obecni: 

Według załączonej listy obecności (załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Spotkanie z przedstawicielami rolników w Bieruniu, w tym m. in.: 

- problemy wynikające z pracy rolników i w jakim zakresie gmina mogłaby 

pomóc, 

- system wapnowania gleb, 

- stan dróg dojazdowych do pól po powodzi, 

- festyn rolniczy,  

- składki na rzecz Bieruńskiej Spółki Wodnej. 

2. Sprawy bieżące. 

3. Przyjęcie Protokołu Nr 1/2013 z posiedzenia komisji w dniu 21.01.2013 r. 

 

Przewodniczący komisji Sławomir Wawrzyniak przywitał zaproszonych Gości oraz 

członków komisji. 

Stwierdził, że posiedzenie komisji zostało zwołane prawidłowo oraz obecnych jest 

ponad 50% członków komisji, wobec tego może ona podejmować wiążące wnioski. 

Następnie przedstawił wyżej podany porządek posiedzenia, który został przyjęty 

jednogłośnie, przy 6 głosach za.   

 

Ad. 1. 

Kierownik Biura Powiatowego ARiMR w Bieruniu A. Zazakowny przekazał 

informacje dotyczące: 

- zmian w zakresie przyjmowania wniosków o płatności obszarowe,  
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- założeń wspólnej polityki rolnej po 2013 r.,  

- podstawowych założeń i wymogów wynikających z programów rolno 

środowiskowych, 

- wzrostu pogłowia bydła i trzody chlewnej, 

- wypłacanych obecnie środków z ubiegłego roku, 

- zgłaszania do biura, jak najszybciej, przypadków padłych zwierząt i zdarzeń 

losowych. 

W czasie dyskusji: 

Pan J. Lysko podziękował władzom Bierunia za pomoc udzieloną w czasie powodzi, 

jaka miała miejsce w 2010 r. oraz poruszył sprawy dotyczące: 

- przeliczania kursu EURO z ostatniego września danego roku, a nie z dłuższego 

okresu czasu, 

- zmian w rentach strukturalnych, w tym podwyższenia wieku emerytalnego dla 

rolników, 

- braku wykonania zjazdów do pól w ramach modernizacji i remontów dróg, 

- braku informacji pod znakami ograniczającymi tonaż na drogach, które stanowią 

dojazd do pól „za wyjątkiem dojazdu do pól”, 

- wysokości podatku rolnego, w tym podwyższenia go o 100% w stosunku do roku 

poprzedniego, 

- nie wykaszania gruntów przez właścicieli. 

 Kierownik Biura Powiatowego ARiMR w Bieruniu A. Zazakowny poinformował, że: 

- renty strukturalne były dużą pomocą i docenieniem rolnika, 

- wystąpi z propozycją do dyrektora o wydłużenie okresu, z którego jest liczony 

średni kurs EURO. 

Główny specjalista referatu OŚRL J. Guściora poinformowała, że:  

- gmina chciałaby bardziej pomagać rolnikom, ale uwarunkowania prawne na to nie 

pozwalają, 

- w Urzędzie Miejskim od lat cotygodniowo w środę pełni dyżur kierownik Ośrodka 

Doradztwa Rolniczego oraz zachęciła do korzystania z pomocy tego ośrodka, 
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- od 1991 r. gmina udziela dotacji dla Bieruńskiej Spółki Wodnej, która prowadzi 

systematyczne prace na urządzeniach melioracji wodnej szczegółowej, dzięki 

czemu struktura wilgotnościowa gleby jest zachowywana na odpowiednim 

poziomie, 

- każdorazowo przedstawiciel Urzędu Miejskiego bierze udział w szacowaniu szkód 

na skutek nagłych zdarzeń, 

- od 2009 r. ustawodawca wyłączył możliwość korzystania gmin miejskich ze 

środków Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych w zakresie naprawy dróg rolniczego 

wykorzystania, 

- jeżeli nadarzy się możliwość gmina będzie występowała o środki na naprawę dróg 

do pól. 

Pan J. Lysko: 

- zaproponował, aby pod znakami ograniczającymi ładowności do 2,5 tony na danej 

drodze umieścić zapis „za wyjątkiem dojazdu do pól”, 

- zwrócił uwagę, że obrzeża dróg przy wjazdach na pola powinny być zaniżone. 

Jednocześnie poinformował, że występując z wnioskiem o wykonanie zjazdu na 

działkę rolną należy uiścić opłatę w wysokości 80,- zł, natomiast na działkę 

budowlaną nie ponosi się żadnych opłat.  

Zastępca burmistrza poinformował, że sprawdzi te informacje, wyjaśni i udzieli 

słownej lub pisemnej odpowiedzi. 

Radny J. Podleśny poinformował, że zgodnie z przepisami, przy remoncie, 

modernizacji drogi, jeżeli zjazd na pole był, to musi być również wykonany. Nie jest 

obowiązkiem właściciela gruntu rolnego wnoszenia jakichkolwiek wniosków, a tym 

bardziej dokonywania opłat za ponowne wykonanie wjazdu.    

Pani M. Rogalska: 

- poinformowała, że w trakcie remontu ul. Peryferyjnej nie wykonano zjazdów do 

pól, 
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- zasygnalizowała o kłopotach z odszkodowaniem i wykupem gruntu pod wał, 

wykonawca i inwestor zrzucają odpowiedzialność jeden na drugiego, 

- przekazała, że grunty przy ul. Peryferyjnej są zawodnione, woda z rowów 

melioracyjnych nie wpływa do Gostynki, 

- poruszyła sprawę rowu odwadniającego przebiegającego przez jej grunty rolne, 

który jest w złym stanie technicznym. 

Główny specjalista referatu OŚRL poinformowała, że zgodnie z obowiązującym 

prawem wodnym, rów odwadniający należy do właściciela gruntu, przez który 

przebiega. KWK „Piast” w 2012 roku wykonywała odwodnienie terenów leśnych  

i przyłączyła rowy do rowu tzw. grubowego. Sprawa tego rowu jest trudna i powinna 

być załatwiona pomiędzy KWK „Piast” i właścicielem gruntu, przez który przebiega. 

Zaproponowała, aby pani M. Rogalska ponownie wystąpiła do KWK „Piast”  

o uregulowanie sprawy tego rowu, ponieważ odprowadzane są nim wody nie tylko  

z jej pola i częściowo z Jajost, ale również z odwodnienia kompleksu leśnego. 

Pani J. Niesyto – prezes i pani W. Daroch-Kozioł – kierownik biura Bieruńskiej 

Spółki Wodnej przekazały informacje dotyczące: 

- zakresu działania spółki, 

- stanu technicznego urządzeń drenarskich, 

- utrzymania drożności rowów, w tym bieżącej konserwacji, wykaszania, odmulania, 

napraw uszkodzonych skarp, a w wyjątkowych sytuacjach przebudowy  

i oczyszczania sieci drenarskiej, 

- wysokości składek członkowskich w 2012 roku, 

- wykonanych prac z uzyskanych środków w ramach dotacji z gminy Bieruń, urzędu 

wojewódzkiego, 

- ilości członków, wysokości składek członkowskich i dochodów spółki w 2012 roku, 

- współpracy z kopalnią, która w ich ocenie jest korzystna dla gminy Bieruń, jej 

mieszkańców i spółki. 
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Burmistrz zwrócił uwagę, że dużym i ważnym problemem w gminie Bieruń jest 

odprowadzanie wód, zwłaszcza dla rolników. Bieruńska Spółka Wodna na większość 

zadań w tym zakresie pozyskała środki zewnętrzne.   

Radny R. Piskorek: 

- zaproponował, aby w ramach planowanej poprawy stanu dróg uwzględniać 

wykonanie zjazdów do pól, 

- stwierdził, że rolnicy powinni poczuwać się do obowiązku uiszczania składek 

członkowskich na rzecz Bieruńskiej Spółki Wodnej,  

- zwrócił uwagę, że wielkość wzrostu podatku rolnego była na granicy stopnia 

inflacji. 

Kierownik biura BSW zwróciła uwagę, że dotacja z budżetu gminy dla spółki nie jest 

dotacją tylko dla rolników, ale dla wszystkich mieszkańców gminy. 

Przewodniczący komisji poruszył sprawy dotyczące skanalizowania miasta, 

ograniczenia niskiej emisji, przyjęcia stawek opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, nowych priorytetów i programów WFOŚiGW w zakresie ochrony 

zasobów wodnych, budowy przydomowych oczyszczalni lub systemów 

odprowadzania ścieków.    

Radny K. Mateja zaproponował, aby na drogach dojazdowych do pól pod znakami 

ograniczającymi tonaż do 2,5 tony, umieścić zapis „za wyjątkiem dojazdu do pól”.  

Burmistrz poinformował, że:  

- będzie to wykonane zgodnie z sugestią radnego K. Matei, 

- sukcesywnie na ul. Peryferyjnej zjazdy są poprawiane, poszczególne przypadki 

będą analizowane. 

Pani M. Rogalska zapytała o możliwości skorzystania w bieżącym roku z systemu 

wapnowania gleb.   

Główny specjalista referatu OŚRL poinformowała, że Śląska Izba Rolnicza prowadzi 

dofinansowanie do wapnowania regeneracyjnego gleb, na stronie internetowej Urzędu 
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Miejskiego jest link do izby wraz z instruktażem w zakresie uzyskania środków 

finansowych.  

Przewodniczący komisji zaproponował przyjęcie następującego wniosku: 

Wniosek 1 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego wnioskuje  

do Burmistrza o wzmożenie kontroli przez odpowiednie służby rowów w gminie 

Bieruń dla zapewnienia bezpieczeństwa przeciwpowodziowego.   

(wniosek został przyjęty większością głosów, przy 4 głosach za, 2 wstrzymujących się)  

 

Radny J. Podleśny poruszył sprawy dotyczące:  

- pomocy rolnikom w zakresie szkód górniczych, 

- dokończenia modernizacji wałów na terenie gminy Bieruń, 

- dbałości o odbiorniki wód, które są na terenie gminy Bieruń, w tym poprzez 

właściwe konserwowanie, czyszczenie, pogłębianie. 

Jednocześnie wyraził słowa uznania dla rolników. 

         

Ad. 2. 

W ramach spraw bieżących: 

1. Radna J. Siemianowska poinformowała, że w strefie zamieszkania na  

ul. Nasypowej samochody poruszają się z niedozwoloną prędkością oraz 

zaproponowała, aby ustawić tam znak zakaz wjazdu za wyjątkiem dojazdu do 

posesji. 

 Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

większością głosów, przy 5 głosach za, 1 wstrzymującym się, przyjęła następujący 

wniosek:   

Wniosek 2 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

wnioskuje do Burmistrza o postawienie na ul. Nasypowej znaku zakaz wjazdu za 

wyjątkiem dojazdu do posesji. 
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2. Przewodniczący komisji zaproponował przyjęcie następującego wniosku:  

Wniosek 3 

Komisja Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska i Ładu Publicznego 

wnioskuje do Burmistrza, aby wyznaczył odpowiednie służby do przeglądu drzew 

pod kątem zagrożenia bezpieczeństwa oraz wystosował pisma do zarządców dróg 

w sprawie uporządkowania drzewostanu. 

(wniosek został przyjęty jednogłośnie, przy 6 głosach za) 

 

3. Radny B. Hutek zapytał o materiały, które radni do dziś mieli otrzymać,  

a dotyczące korekty budżetu na 2013 rok. 

 Burmistrz poinformował, że przeanalizowano wydatki majątkowe i stwierdzono, 

że w większości są to zadania kontynuowane z lat poprzednich oraz 

zaproponowane przez radnych w ramach wniesionych autopoprawek do budżetu. 

Należy skupić się na korekcie wydatków bieżących (ponad 66 mln zł), co wymaga 

głębszej analizy. Realnym terminem wniesienia korekt jest marzec 2013 roku. 

Propozycje zmian muszą być przemyślane i możliwe do realizacji.  

 

Ad. 3. 

Protokół Nr 1/2013 z posiedzenia komisji w dniu 21.01.2013 r. został przyjęty 

większością głosów, przy 5 głosach za, 1 wstrzymującym się.  

 

 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Janina Berger  

  


